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Tosquija empresa

valia	19	pessetes	per	quilo,	en	la	temporada	2006-
2007	ha	passat	a	28	pessetes	per	quilo.
—M’està avançant que això repercutirà en l’augment del 
preu de venda al públic de la carn i la llet?
—L’augment	de	preus	al	mercat	és	inevitable	i	serà	
important, però això no significa que les granges 
d’engreix se’n beneficiïn i potser alguns grangers 
hauran	 de	 plegar.	 Un	 important	 propietari	 de	
bestiar	 de	 la	 comarca	 d’Osona	 ha	 anunciat	 que	
passarà	de	tenir	12.000	caps	de	bestiar	a	quedar-se’n	
només	2.000.	No	es	poden	perdre	cent	cinquanta	
euros	per	cap.	
—I la colza, quin paper hi juga en tot això?
—La	colza	és	un	cultiu	de	gran	interès	agronòmic	
(per	fer	la	rotació),	té	un	mercat	molt	important	i	
a	l’alça	(incentivat,	a	més,	per	la	Unió	Europea),	si	
bé	deriva	gairebé	en	 la	 totalitat	cap	a	 la	 indústria	
alimentària,	més	que	cap	a	l’energètica.
—Es fa molta colza a Vilobí d’Onyar?
—En	 el	 nostre	 municipi	 els	 números	 són	
necessàriament	 petits.	 En	 aquesta	 campanya,	
calculo	 que	 se’n	 facin	 cap	 a	 150	 hectàrees,	 que	
aniran a parar a biorefineries de l’estat francès.
—Muntar una biorefineria a Vilobí d’Onyar seria una 
manera definitiva d’apuntar-se a la revolució agrícola?
—Els mercats de futur aconsellen les biorefineries 
com	 a	 negoci,	 però,	 torno	 a	 dir	 que	 la	 nostra	
agricultura	 deriva	 molt	 majoritàriament	 cap	 al	
sector	alimentari,	no	encara	cap	als	biocarburants.	
I el volum de cultiu aquí no és significatiu.

Entrevista a Josep Salvi, gerent d’Agroquímic Salvi, SL

El	dia	19	d’agost	el	Diari de Girona	
publicava una informació amb aquest 
titular: ‘Una empresa promou la 
sembra	de	colza	davant	la	demanda	
per a biocarburants’. L’empresa era 
Agroquímic Salvi, de Vilobí. Arran 
d’aquella	informació,	a	Tosquija	hem	
volgut entrevistar Josep Salvi, que ens ha 
atès molt amablement. A la foto, Salvi al 
costat d’un palet de colza, al magatzem de 
l’empresa, a Vilobí.

“Estem	a	les	portes	
d’una	revolució	
agrícola”
—Dongui’m un titular...
—Estem	a	les	portes	d’una	revolució	agrícola.
—Preparen una tractorada a Vilobí?
—No,	 no	 es	 tracta	 d’una	 revolució	 amb	 tractors.	
És	 més	 conceptual.	 Fins	 ara	 el	 producte	 de	
l’agricultura	es	dedicava	a	l’alimentació	del	bestiar	
o	humana.	Ara	també	es	pot	dedicar	a	l’elaboració	
de	biocarburants.
—Però l’alimentació és més una primera necessitat que 
la circulació, encara.
—Vendre	 la	 producció	 per	 a	 biocarburants	 dóna	
molts més beneficis.
—Aquesta revolució, com afecta a Vilobí d’Onyar?
—En	el	nostre	municipi	trigarà	més	a	fer-se	aquesta	
revolució	agrícola.
—Hi ha alguna explicació?
—Vilobí,	 Salitja	 i	 Sant	 Dalmai	 són	 un	 territori	
eminentment	agrícola,	si	bé,	malauradament,	cada	
dia	menys.	Però,	a	més,	hi	ha	una	forta	estructura	
econòmica	de	transformació	del	producte	agrícola	
en	carn	o	en	llet.
—I aleshores?
—El	sector	de	la	llet	pot	aguantar	millor,	si	disposa	
de	 camps	 de	 conreu	 vinculats	 a	 les	 mateixes	
empreses.	 Però	 el	 sector	 de	 l’engreix,	 potser	 està	
condemnat	 a	 desaparèixer,	 si	 no	 pot	 resistir	 els	
preus	dels	cereals	per	al	pinso.
—Que els preus pugin no és cap novetat...
—La	sortida	no-alimentària	ha	trasbalsat	els	preus	
com	 mai.	 El	 cereal	 que	 la	 temporada	 2005-2006	


